
 

CNSLR Fratia | Revista Presei 22 iunie 2020 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicalistii Alro cer Guvernului aplicarea schemelor de ajutor pentru marii 

consumatori industriali de energie 

Presedintele Sindicatului Liber Aluministul din cadrul Alro Slatina, Constantin 

Popescu, solicita Guvernului sa aplice "imediat" prevederile ordonantei referitoare 

la schema de ajutor de stat pentru sprijinirea consumatorilor industriali 

energointensivi si sustine ca, in caz contrar, in urmatoarele saptamani se poate 

ajunge la faliment, relateaza Agerpres. 

 

Intr-un comunicat de presa al Sindicatului Liber Aluministul, remis duminica 

AGERRES, Popescu puncteaza ca Alro, mare consumator de energie, nu a primit 

inca sprijin conform schemei de ajutor de stat privind sprijinirea intreprinderilor 

expuse unui risc important de relocare ca urmare a transferului costului emisiilor 

de gaze cu efect de sera in pretul energiei electrice, aceasta schema fiind autorizata 

de Comisia Europeana la inceputul lunii mai. 

 

"Sindicatul Liber Aluministul atrage atentia Guvernului Romaniei precum si clasei 

politice de astazi asupra situatiei disperate in care se afla marile companii avand in 

vedere doua aspecte: 1 Sprijinul acordat pe perioada pendemiei COVID-19; 2. 

Obligativitatea asigurarii unui climat de afaceri in acelasi nivel de competitivitate 

pentru marii consumatori de electricitate din Uniunea Europeana. Suntem deja in al 

doisprezecelea ceas din punct de vedere al functionarii marilor companii si al 

pastrarii locurilor de munca, din cauza tergiversarii punerii in aplicare a masurilor 

concrete, coerente si necesare pentru relansarea industriei romanesti", se arata in 

comunicat. 

 

 

 

https://ziare.com/constantin-popescu/
https://ziare.com/constantin-popescu/
https://ziare.com/stiri/gaze/
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Sindicalistii considera ca in privinta masurilor de relansare a economiei, Guvernul 

se misca prea incet" si solicita aplicarea imediata a prevederilor ordonantei 

referitoare la o schema de ajutor de stat pentru consumatorii industriali 

energointensivi, pentru compensarea costurilor cu emisiile de gaze, transferate in 

pretul electricitatii. 

 

"Sindicatul Liber Aluministul cere Guvernului Romaniei sa ia masuri imediate 

pentru sustinerea companiilor mari, pentru a putea trece de efectele generate de 

pandemia de COVID-19. (...) Cerem Guvernului Romaniei si tuturor organismelor, 

autoritatilor, ce inca mai stau pe ganduri, sa fie responsabili si sa aplice imediat 

prevederile acestei ordonante, in caz contrar lipsa competitivitatii pentru tratament 

discriminatoriu al pretului energiei electrice pentru marii consumatori, suprapusa 

cu reducerea drastica a pietei pentru produsele noastre pe timpul pandemiei 

COVID -19 poate duce la faliment in urmatoarele saptamani. Oare industria, care 

inseamna aproape un sfert din economia Romaniei, a fost uitata de Guvern?", se 

afirma in document. 

 

Potrivit comunicatului citat, schema de ajutor in cauza a fost autorizata de Comisia 

Europeana si Guvernul Romaniei a adoptat o OUG prin care se instituie aceasta 

schema, insa nu a fost acordat si sprijinul prevazut de actul normativ. 

 

"Desi Comisia Europeana a aprobat compensarea pentru companiile mari 

consumatoare de energie pentru preturile mai ridicate ale electricitatii rezultand din 

costurile emisiilor indirecte (emisiile de bioxid de carbon introduse in pretul de 

energie), conform sistemului Uniunii Europene de comercializare a certificatelor 

de emisii (EU ETS), si Guvernul Romaniei a adoptat OUG-ul prin care se instituie 

schema de ajutor de stat privind sprijinirea intreprinderilor expuse unui risc 

important de relocare ca urmare a transferului costului emisiilor de gaze cu efect de 

sera in pretul energiei electrice, pana la aceasta data nu am primit niciun fel de 

sprijin", puncteaza sindicalistii. 

 

Constantin Popescu afirma ca grupul ALRO are 3.500 de salariati si de activitatile 

acestuia depind alti 20.000 de oameni, iar de schema de ajutor de stat mentionata 

ar urma sa beneficieze companii din 15 domenii de activitate, mari consumatori de 

energie electrica. 

https://ziare.com/alro/
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In luna ianuarie anul acesta, ministrul Mediului, Costel Alexe, a anuntat la Slatina, 

dupa o vizita la Alro, ca aceasta companie va primi anual circa 40 de milioane de 

euro prin schema de ajutor pentru sprijinirea consumatorilor industriali prin 

intermediul certificatelor de emisii de CO2, de aceasta schema de ajutor urmand sa 

beneficieze si alte unitati industriale din tara, mari consumatori de energie 

electrica. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Orban: E limpede că nu putem majora pensiile cu 40%. Ar fi un pericol 

grav pentru echilibrul financiar al României/ Le vom crește astfel încât să le 

putem plăti fără să tipărim bani / Ce spune despre dublarea alocațiilor 

Majorarea pensiilor cu 40% din toamnă nu poate fi susținută financiar și ar fi "un 

pericol grav pentru echilibrul financiar al României", a afirmat duminică seară 

Ludovic Orban. ”Le vom creşte în aşa fel încât să le putem plăti fără să tipărim 

bani”, a afirmat premierul, care a susținut că procentul de creștere nu poate fi 

anunţat public deocamdată. 

”Procentul cu care vor creşte pensiile nu poate fi deocamdată anunţat public. Sigur, 

ministrul Finanțelor a anunțat un procent de 10% (...) E ca într-o companie - dacă 

scad veniturile, nu poţi să măreşti salariile. În acest moment încasările la bugetul 

de stat și de pensii au scăzut semnificativ, în ciuda eforturilor noastre. Este posibil 

ca anul acesta să nu avem creștere economică, să avem o scădere economică. 

Economiștii îi spun creștere economică negativă. În condiţiile astea, nu poţi să-ţi 

baţi joc de oameni şi să le promiți lucruri pe care nu le poţi realiza. Le vom crește 

astfel încât să le putem plăti fără să tipărim bani”, a declarat Ludovic Orban la 

România TV. 

Întrebat cum crede că se va putea ajunge totuși la o majorare a pensiilor cu 40%, 

premierul a susținut că o astfel de creștere ar fi fost foarte greu de făcut chiar în 

condiţiile în care România ar fi fost într-o situaţie economică favorabilă. 

 

 

https://ziare.com/costel-alexe/
https://ziare.com/stiri/vizita/
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"Suntem într-o criză economică, criză care a afectat veniturile la bugetul de pensii, 

cât şi la bugetul se stat. Se vede limpede că majorarea cu 40% nu poate fi susţinută 

financiar pentru că ea generează un pericol grav pentru echilibrul financiar al 

României”, a declarat Orban. 

Ce spune despre dublarea alocațiilor 

Întrebat despre dublarea alocaţiilor copiilor, Orban a răspuns: ”Vom căuta o 

soluţie, nu ne putem permite dublarea alocaţiilor”. 

El a amintit că alocațiile au fost dublate şi în primăvara anului trecut, iar acea 

majorare implică cheltuieli de 7 miliarde de lei la buget, care ”sunt foarte greu de 

suportat”. ”Vom da o garanţie privind dublarea alocaţiilor, dar va trebuie să 

gândim un calendar de creştere a alocaţiilor”, a adăugat premierul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD a sesizat Curtea Constituțională pe un conflict Guvern-Parlament, pe 

motiv că parlamentarii au fost ocoliți de Cabinetul Orban la prelungirea stării 

de alertă în România 

PSD a sesizat Curtea Constituțională privind un conflict de natură constituțională 

între Guvern și Parlament, după ce Executivul a adoptat Hotărârea pentru 

prelungirea stării de alertă în România fără a merge în Legislativ să ceară 

încuviințarea, social-democrații acuzând Cabinetul Orban de "abuz de putere", 

potrivit purtătorului de cuvânt al partidului, Lucian Romașcanu. 

"Din știința mea, a fost deja sesizată Curtea (...) pe un posibil conflict (n.r. - între 

Guvern și Parlament privind prelungirea stării de alertă) și așteptăm data la care se 

va pronunța", a declarat duminică, într-o conferință de presă, purtătorul de cuvânt 

al PSD, Lucian Romașcanu. 

Întrebat ce va face PSD dacă CCR va stabili că Parlamentul nu poate să 

încuviințeze o Hotărâre de Guvern, Romașcanu a răspuns: “Suntem pe teritoriul 

speculațiilor. O asemenea decizie trebuie cumulată cu legea care spune că 

restrângerea drepturilor fundamentale nu se poate face decât prin lege adoptată în 

Parlament.  
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În acest moment, dacă Parlamentul nu va putea încuviința o Hotărâre de Guvern, 

va trebui cu certitudine ca starea de alertă să fie dată, chiar și prelungirea stării de 

alertă să fie, date prin legi adoptate în Parlament”. 

Reprezentantul PSD a reluat principala temă de atac a apartidului: "Guvernul a 

prelungit abuziv starea de alertă", fără a trece prin Parlament, deși președintele și 

premierul anunțaseră că hotărârea va fi trecută prin Parlament pentru încuviințare 

și le ceruseră parlamentarailor să voteze pentru prelungirea acesteia. 

Nemulțumiți că Parlamentul a fost ocolit la prelungirea stării de alertă, pesediștii 

au anunțat și depunerea unei moțiuni de cenzură îmediat ce această perioadă se 

încheie. 

"Cel mai mare abuz de putere care a avut loc în România, respectiv ocolirea 

parlamentului în ceea ce privește restrângerea de drepturi și libertăți ale românilor. 

În fața acestui abuz vom face o trimitere la CCR, respectiv o sesizare, și vă anunț 

public că începând de azi parlamentarii PSD lucrează la moțiunea de cenzură și la 

strângerea de semnături pentru susținerea moțiunii de cenzură pe care o s-o 

depunem a doua zi după ce starea de alertă se va încheia. Aceasta este decizia PSD 

față de acest abuz făcut de Ludovic Orban față de Parlamentul României”, declara 

miercuri liderul PSD, Marcel Ciolacu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Luni - Birou Executiv al PNL 

Biroul Executiv al PNL se va reuni luni, în şedinţă, începând cu ora 11,00, la sediul 

central al partidului din Modrogan. 

 

Cel mai probabil, discuţiile se vor axa şi pe nominalizările partidului pentru 

conducerile Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF), Curţii de Conturi, 

ANRE şi Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD). 

 

La începutul acestei săptămâni, liberalii au discutat, în şedinţa Biroului Politic 

Naţional, despre aceste nominalizări. 
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Potrivit unor surse liberale, discuţiile au vizat identificarea unui candidat care să 

obţină votul de învestitură din partea Parlamentului pentru postul de preşedinte al 

ASF astfel încât această poziţie să nu revină senatorului PSD Daniel Zamfir. 

Liberalii îl au în vedere pentru această funcţie pe Nicu Marcu, fost deputat PNL. 

 

Pentru Curtea de Conturi liberalii au dat într-o şedinţă anterioară un vot de 

susţinere pentru o posibilă candidatură de consilier Claudiei Boghicevici. Surse 

liberale au precizat că Marian Petrache, preşedintele CJ Ilfov, şi-a depus 

candidatura pentru un astfel de post. 

 

La CNCD este posibil ca liberalii să le susţină pe Maria Moţa şi Claudia Popa. 

 

Până acum, liberalii au desfăşurat şedinţele forurilor de conducere în sistem 

videoconferinţă. 

 

Plenul Parlamentului se va reuni, miercuri, pentru a se pronunţa asupra numirilor 

în mai multe posturi din ASF, ANRE, Consiliul Legislativ şi în Comisiile 

parlamentare comune de control al activităţii SRI şi SIE. 

 

Astfel, la ASF urmează să fie numit preşedintele pentru restul de mandat până în 

noiembrie 2023, la ANRE - un vicepreşedinte şi doi membri, la Consiliul 

Legislativ - un preşedinte Secţie de drept public şi un preşedinte Secţie de drept 

privat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Liberali vor depune maine cererea de revocare a Renatei Weber, pentru a 

genera o majoritate 

Liderul deputatilor liberali, Florin Roman, anunta ca PNL va depune, in cursul zilei 

de luni, cererea de revocare a Avocatului Poporului, Renate Weber, si va incerca sa 

genereze o majoritate. "Facand scut in jurul Avocatului Poporului, PSD se 

transforma in avocatul pensiilor nesimtite", a transmis liderul liberal, citat de 

News.ro. 

 

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/renate-weber/
https://ziare.com/psd/
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"PSD isi bate joc de cei aproape 5 milioane de pensionari care primesc o pensie 

bazata pe contributivitate. Facand scut in jurul Avocatului Poporului, PSD se 

transforma in avocatul pensiilor nesimtite. Vom depune maine cererea de revocare 

a doamnei Renate Weber si vom incerca sa generam o majoritate", a transmis, 

duminica, Florin Roman. 

Potrivit acestuia,"cine nu voteaza revocarea doamnei Weber devine un sustinator al 

pensiilor nesimtite, asa cum este cazul PSD". 

 

"Nu poti sa ocupi o functie de Avocat al Poporului si sa actionezi impotriva vointei 

poporului, care vrea taierea pensiilor speciale. PSD ii tradeaza pe pensionarii de 

rand, preferand sa dea banii pensionarilor speciali. Scutul facut in jurul Renatei 

Weber demonstreaza foarte clar ca PSD doar a mimat vointa de rupere a fratiei cu 

pensiile speciale si ca nu doreste impozitarea acestora", a mai afirmat Roman. 

 

Premierul Ludovic Orban a afirmat, vineri, la Brasov, ca va solicita grupurilor 

parlamentare ale PNL "sa investigheze posibilitatea de a demite Avocatul 

Poporului". 

 

PSD considera ca in acest moment nu exista niciun motiv pentru schimbarea din 

functie a Avocatului Poporului, catalogand aceasta institutie drept una 

"fundamentala". 

(Sursa: news.ro) 

 

 Investiorii: Inflatia va creste ca urmare a programelor guvernamentale de 

stimulare a economiei 

Aur, paduri, actiuni la companiile imobiliare, obligatiuni indexate la inflatie sunt 

doar cateva dintre activele in care investitorii au inceput sa aloce fonduri, in ideea 

ca recenta explozie a cheltuielilor guvernamentale si a stimulentelor adoptate de 

bancile centrale ar putea scoate inflatia din amorteala inregistrata in ultimul 

deceniu, scrie Reuters, citat de Agerpres. 

 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/explozie/
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In conditiile in care economia mondiala este asteptata sa se contracte cu 6% in 

acest an, pare a fi un moment ciudat sa fi ingrijorat cu privire la inflatie. Indicatorii 

care masoara inflatia in SUA si zona euro arata ca cresterea anuala a preturilor va 

fi de ordinul a 1% in urmatorii ani, potrivit Reuters. 

 

Daca inflatia este "cainele care nu a latrat", cum a descris-o Fondul Monetar 

International in 2013, dupa toate programele de tiparire de bani adoptate de bancile 

centrale dupa criza din 2008-2009, de ce ar trebui investitorii sa se pregateasca 

acum pentru o crestere a inflatiei? 

 

Raspunsul este ca acum, spre deosebire de anii care au urmat crizei din 2008, si 

guvernele au adoptat programe uriase de stimulare, in incercarea de a limita 

impactul pandemiei de coronavirus asupra economiei. Chiar si guverne renumite 

pentru austeritatea lor, cum este cel german, s-au alaturat bancilor centrale cu 

programe de stimulente in valoare de mii de miliarde de dolari. Investitorii sunt de 

parere ca si subiecte care odata pareau tabu, precum monetizarea datoriilor, in care 

bancile directe finantarea in mod direct cheltuielile guvernamentale, ar putea fi 

avute in vedere. 

 

"Ceea ce ma ingrijoreaza in acest moment este ca nu pare sa fie o limita pentru 

stimulentele monetare", spune Klaus Kaldemorgen, manager de portofoliu la 

DWS, care a dezvaluit ca investeste in instrumente de protejare impotriva inflatiei 

mult mai mult decat dupa criza din 2008. 

 

Cei care se tem de o crestere a inflatiei atrag atentia si asupra fenomenului de-

globalizarii, in care diminuarea comertului international si decizia companiilor 

occidentale de a-si repatria productia in tarile lor de origine ar putea conduce la 

preturi mai mari. 

 

In aceste conditii, investitorii sunt interesati de instrumente care tin cont de 

evolutia viitoare a inflatiei si le garanteaza randamente, active care cresc in valoare 

sau care cel putin isi mentin valoare atunci cand ritmul de crestere a preturilor 

accelereaza. 

 

 

https://ziare.com/stiri/contracte/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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In primul rand investitorii par sa se indrepte spre obligatiunile americane indexate 

la inflatie si spre aur. Managerii de active intervievati de Reuters au declarat ca au 

directionat pana la 10% din portofoliile clientilor spre metalul galben via index 

fonduri, actiuni la companii care se ocupa cu mineritul de aur si chiar lingouri de 

aur. 

 

O alta alegere este sectorul imobiliar. Klaus Kaldemorgen, manager de portofoliu 

la DWS, a inceput sa cumpere actiuni la companiile germane care detin proprietati 

rezidentiale, mizand pe faptul ca oferta de noi proprietati va creste mai incet decat 

masa monetara. 

 

Chris Jeffery manager la Legal & General's si-a accelerat investitiile in terenuri 

agricole si paduri in ideea ca acestea isi vor pastra valoarea intr-un orizont de timp 

de cinci pana la zece ani. Datele oficiale arata ca, in termeni reali, pretul la 

cherestea a crescut cu peste 130% in ultimul deceniu in Marea Britanie in timp ce 

valoarea terenului arabil in SUA a crescut cu 28% in perioada 2009-2019, potrivit 

Departamentului Agriculturii. De asemenea, Fondul Monetar International sustine 

ca pretul global al caselor, ajustat in functie de evolutia inflatiei, a crescut cu 14% 

in perioada 2009-2019. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Ciuca: MApN a demarat un proces de analiza a solutiilor pentru 

eliminarea inechitatilor in calculul pensiilor militare 

Ministrul Apararii Nationale, Nicolae Ciuca, afirma, pe pagina sa de Facebook, ca 

ministerul a demarat, cu acordul premierului Ludovic Orban, un proces de analiza 

a solutiilor legislative prin care sa fie eliminate inechitatile in calculul pensiilor 

militare de stat, demers care nu afecteaza in niciun fel indexarea pensiilor 

prevazuta pentru anul viitor. 

 

"Cu acordul prim-ministrului Romaniei, Ludovic Orban, exprimat in urma 

intalnirii de lucru de astazi, Ministerul Apararii Nationale a demarat, prin 

structurile de resort, un proces de analiza a solutiilor legislative prin care sa fie 

eliminate inechitatile in calculul pensiilor militare de stat.  

https://ziare.com/nicolae-ciuca/
https://www.facebook.com/IonelNicolaeCiuca/?__tn__=%2Cd%2CP-R&eid=ARAEhHybJP0BIXuzbc5wMohAAWMCaVrFIBdu8rFAcSCaGTttJ_YYzTxLDJQVX-dpxLqSEKbGkuz-vqUL
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/proces/
https://ziare.com/pnl/ludovic-orban-stiri/
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Obiectivul principal al acestor demersuri este acela de a asigura egalitatea de 

tratament in stabilirea drepturilor de pensie pentru toti pensionarii militari, 

indiferent de momentul trecerii in rezerva. Acest demers nu afecteaza in niciun fel 

indexarea pensiilor prevazuta pentru anul viitor", a scris ministrul Ciuca joi seara 

pe pagina sa de Facebook. 

 

Totodata, el subliniaza ca sumele aferente pentru aceasta indexare sunt prevazute 

in proiectul de buget al MApN pentru anul viitor. 

 

"Toate pensiile militare de stat vor fi indexate cu 4,6%, incepand cu 1 ianuarie 

2020, asa cum sunt prevederile legale, sumele aferente acestei indexari fiind 

prevazute in proiectul de buget al MApN pentru anul 2020. In cadrul conferintei de 

presa sustinute astazi la sediul MApN, s-a facut precizarea ca aplicarea indexarii 

din luna ianuarie 2020 nu va elimina discriminarea de tratament pentru pensionarii 

militari, de aceea procesul de identificare a solutiilor de eliminare a inechitatilor va 

trebui continuat. Casa de pensii sectoriala a MApN a luat toate masurile necesare 

pentru aplicarea acestei indexari incepand cu luna ianuarie a anului viitor", mai 

mentioneaza ministrul Apararii, in postarea respectiva. 

 

Premierul Ludovic Orban a declarat joi, intr-o conferinta de presa la sediul MApN, 

ca un grup de lucru al ministerului analizeaza "nedreptatile si inechitatile" aparute 

in calculul pensiilor militarilor. 

 

"Am inteles ca exista un grup de lucru care functioneaza la nivelul Ministerului 

Apararii pentru a incerca sa initieze un proiect de lege care sa repare nedreptatile si 

inechitatile care au aparut in calculul pensiilor de serviciu ale militarilor in urma 

Ordonantei 57", a afirmat Orban, dupa o intalnire cu ministrul Nicolae Ciuca si 

ministrul Economiei, Virgil Popescu. 

 

Intrebat daca va fi acordata indexarea cu 4,6% a pensiilor militarilor promisa de 

fostul executiv, Orban a spus ca obiectivul este sa nu se creeze diferente intre 

pensiile militarilor. 

 

 

https://ziare.com/stiri/militari/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/virgil-popescu/
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"Astept rezultatul analizei grupului de lucru care s-a constituit. Obiectivul nostru 

este sa nu se creeze diferente in pensii intre un militar care s-a pensionat in 2016 si 

unul care s-a pensionat in 2019. De asemenea, sa nu se adanceasca acest decalaj 

prin sistemul diferit de indexare", a spus Ludovic Orban. 

 

El a adaugat ca este vorba de asigurarea egalitatii in fata legii a oricarui cetatean. 

"Nu este vorba de buget, aici este vorba de a asigura egalitatea in fata legii a 

fiecarui cetatean si de a da la o parte niste reglementari care au creat inechitati si 

care au pus in situatii de inegalitate diferiti militari. Eu cred ca la orice militar, 

daca are o activitate echivalenta, nu trebuie sa conteze momentul in care a fost 

trecut in rezerva, cand s-a pensionat si trebuie sa beneficieze de aceleasi drepturi la 

vechime egala, la grade egale", a explicat Orban 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Tătaru: Transmiterea comunitară a coronavirusului devine accentuată. Ne 

apropiem de un moment în care o să vedem că avem dublare sau triplare de 

cazuri pe zi 

Ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, susține că transmiterea transmiterea comunitară a 

coronavirusului devine accentuată, fiind posibilă o dublare sau triplare a cazurilor 

zilnice 

„Noi am plecat pe o pantă descendentă în care aveam o transmitere de 0,6, 0,7 și 

am ajuns la o transmitere de 1,2, 1,4. Suntem într-un moment în care gestionăm, 

dar transmiterea comunitară există în acest moment, devine accentuată și ne 

apropiem de un moment în care o să vedem că avem dublare sau triplare de cazuri 

pe zi. Acela va fi momentul în care vom avea o problemă. Nu suntem la acel 

moment, dar repet: Ca să nu ajungem acolo sunt regulile de igienă, de distanțare 

care trebuie păstrate”, a declarat Tătaru la Digi 24. 

Bilanțul îmbolnăvirilor a ajuns duminică la 24.045. Este a cincea zi la rând în care 

numărul de noi cazuri raportate depășește 300. De la debutul pandemiei, s-au 

vindecat 16.911 de români. 
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Până astăzi, 21 iunie, pe teritoriul României, au fost confirmate 24.045 de cazuri de 

persoane infectate cu coronavirus. Până duminică, au decedat 1.512 persoane 

diagnosticate cu COVID-19. 

În intervalul 20.06.2020 (10:00) – 21.06.2020 (10:00) au fost înregistrate 12 decese 

- 8 bărbați și 4 femei. Pacienții erau internați în spitalele din Argeș, Galați, Sibiu, 

Suceava și Vrancea. Dintre acestea, 1 deces a fost întregistrat la categoria de vârstă 

50-59 ani, 2 decese la categoria de vârstă 60-69 ani, 6 decese la categoria de vârstă 

70-79 ani și 3 decese la persoane de peste 80 de ani. 

Toți pacienții aveau comorbidități, potrivit GCS. 

La ATI, în acest moment, erau internați duminică 195 de pacienți. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Sinecuri politice remunerate cu mii de euro lunar. Pe cine trimit partidele la 

ASF, ANRE și Consiliul Legislativ 

Consens între partide pentru șefia ASF. Niculae Bădălău mai așteaptă până să 

ajungă la Curtea de ConturiLiberalii au obținut funcția de vicepreședinte al ANRE 

Parlamentul urmează să aprobe în această săptămână numirile în funcții 

importante la vârful unor instituții aflate în subordinea forului legislativ. 

Miercuri, deputații și senatorii votează propunerile făcute de partide pentru 

ASF, ANRE și Consiliul Fiscal. Pozițiile sunt remunarate cu mii de euro, iar 

în cazul șefului ASF venitul lunar ajunge chiar la 15.000 de euro. 

Conform ordinii de zi a ședinței de miercuri, parlamentarii nu votează și numirile 

de la Curtea de Conturi unde printre cei care ar urma să ocupe o funcție se numără 

senatorul PSD, Niculae Bădălău, Claudia Boghicevici din partea PNL 

sau Adrian Popa de la USR. 

Cea mai râvnită poziție, pentru care s-au bătut și senatorul PSD, fost ALDE, 

Daniel Zamfir, dar și fostul ministru al Finanțelor, Eugen Teodorovici, este cea de 

președinte al Autorității de Supraveghere Financiară, care a rămas fără șef după 

plecarea lui Leonardo Badea la BNR. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/sinecuri-politice-remunerate-cu-mii-de-euro-lunar-pe-cine-trimit-partidele-la-asf-anre-si-consiliul-legislativ-1326673#highlight-1326673-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/sinecuri-politice-remunerate-cu-mii-de-euro-lunar-pe-cine-trimit-partidele-la-asf-anre-si-consiliul-legislativ-1326673#highlight-1326673-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/sinecuri-politice-remunerate-cu-mii-de-euro-lunar-pe-cine-trimit-partidele-la-asf-anre-si-consiliul-legislativ-1326673#highlight-1326673-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ciolacu-il-sustine-pe-badalau-pentru-un-post-la-curtea-de-conturi-unde-va-castiga-5-000e-senatorul-psd-modificase-legea-in-favoarea-sa-1323519
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ciolacu-il-sustine-pe-badalau-pentru-un-post-la-curtea-de-conturi-unde-va-castiga-5-000e-senatorul-psd-modificase-legea-in-favoarea-sa-1323519
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Consens între partide pentru șefia ASF. Niculae Bădălău mai așteaptă până să 

ajungă la Curtea de Conturi 

În urma negocierilor dintre partidele politice, președinte al ASF va fi Nicu Marcu, 

fost parlamentar USL, propus de PNL, dar considerat un apropiat al președintelui 

ALDE, Călin Popescu Tăriceanu. Marcu este susținut și de PSD, dar și de Pro 

România. Nicu Marcu este actualul vicepreședinte al Curții de Conturi, iar plecarea 

sa la ASF lasă un loc liber pe care va fi mutat socrul lui Victor Ponta, Ilie Sârbu. 

Sârbu a prins doar un rest de mandat în funcția de consilier de conturi, iar pentru a 

rămâne pe o poziție în instituție poate fi mutat doar pe alte resturi de mandat, 

pentru că legislația nu permite două mandate consecutive. Mandatul lui Ilie Sârbu, 

numit la Curte în 2015, expiră anul acesta. 

Numirile la Curtea de Conturi au fost amânate tocmai pentru a se oficializa 

plecarea lui Nicu Marcu la ASF, urmând ca în perioada următoare să fie stabilită o 

nouă ședință de plen reunit pentru a fi votate și aceste numiri. 

Pe lângă șefia ASF parlamentarii vor vota miercuri un vicepreşedinte şi doi 

membri la ANRE și un preşedinte Secţie de drept public şi un preşedinte Secţie de 

drept privat la Consiliul Legislativ. 

Liberalii au obținut funcția de vicepreședinte al ANRE 

La Autoritatea Națională de Reglementare în domeniul Energiei liberalii au obținut 

după negocieri funcția de vicepreședinte (eliberată de Marian Neacșu), poziție pe 

care cel mai probabil ar urma să meargă Teodor Atanasiu, care a fost până acum 

membru în Comitetul de Reglementare. 

Liberalii au convocat luni o ședință a Biroului Executiv în care vor vota 

nominalizările partidului pentru funcțiile scoase la bătaie în Parlament: șefia ASF, 

un post de vicepreședinte la ANRE, un consilier la Curtea de Conturi și două 

numiri la CNCD. 

La ANRE, PSD-ului i-au revenit două numiri, ambele în Comitetul de 

Reglementare, unde ar urma să fie trimiși Marian Neacșu și Iulian Iancu. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ciolacu-il-sustine-pe-badalau-pentru-un-post-la-curtea-de-conturi-unde-va-castiga-5-000e-senatorul-psd-modificase-legea-in-favoarea-sa-1323519
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Iancu a fost propus vicepremier pe probleme economice de Viorica Dăncilă, însă a 

fost respins de președintele Klaus Iohannis. De asemenea, deputatul PSD și-a dorit 

și în trecut o poziție la ANRE, însă în 2019, Marcel Ciolacu a negociat cu Victor 

Ponta numirea la vârful instituției a lui Marian Neacșu. 

De asemenea, tot miercuri, Parlamentul votează și propunerile pentru Consiliul 

Legislativ. Conform unor surse politice ambele numiri vor fi făcute de PSD, 

urmând să fie trimiși în Consiliul Legislativ deputatul Sorin Lazăr, președinte al 

Comisiei de Buget și deputatul Ion Călin, vicepreședinte al Comisiei de 

Administrație. 

Ședința în care vor fi votate toate aceste numiri este programată miercuri, la ora 

14,00, iar votul va fi secret cu buletine, fiind necesară prezenţa fizică a 

parlamentarilor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Peste 70 de personalitati din domeniul cultural solicita Parlamentului 

respingerea proiectului de lege care interzice sponsorizari pentru evenimente 

din partea companiilor producatoare de tutun 

Artisti, scriitori, muzicieni, critici, jurnalisti si manageri culturali au cerut 

Parlamentului sa respinga initiativa, proiectul primind anul trecut raport negativ 

comun de la trei comisii ale Senatului. Comisia pentru cultura a Camerei 

Deputatilor, care urmeaza sa dezbata proiectul in aceasta saptamana, a primit 

aceeasi solicitare inca de asta toamna, printr-o scrisoare deschisa semnata de peste 

70 de personalitati publice, relateaza News.ro. 

 

Constantin Chiriac, presedintele Festivalului International de Teatru de la Sibiu, 

Tudor Giurgiu, presedintele TIFF, coregraful Gigi Caciuleanu, George Banu, 

membru de onoare al Academiei Romane si profesor de studii teatrale la Sorbona, 

teatrologul si profesorul universitar Ludmila Patlanjoglu, muzicienii Horia Mihail, 

Gabriel Croitoru, Razvan Popovici, actorii Rodica Mandache, Marius Manole, 

publicistii Sever Voinescu, Magdalena Popa Buluc, Cristina Bazavan, scriitorii 

Florin Iaru, Marius Chivu, realizatorii Catalin Stefanescu, Silvia Ghiata sunt doar 

cativa dintre semnatarii apelului catre parlamentari. 

https://ziare.com/cultura/scriitori/
https://ziare.com/cultura/critici/
https://ziare.com/sever-voinescu/
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"Ne pronuntam ferm impotriva unei asemenea restrictii care va afecta major 

domeniul cultural si artistic si va adresam respectuos rugamintea sa ne permiteti sa 

organizam in continuare festivaluri si evenimente culturale in Romania. Acestea au 

nevoie de sustinere si promovare, mai ales in lipsa unei finantari publice 

consecvente si consistente. Inlaturarea unui sustinator financiar important precum 

industria tutunului va crea lipsuri si prejudicii pentru actele de cultura", se arata in 

scrisoare. 

 

Potrivit scrisorii semnate de peste 70 de personalitati din domeniul cultural, sensul 

acestei restrictii extreme este de neinteles, cu atat mai mult cu cat sponsorizarea 

"cu scopul sau avand ca efect direct ori indirect promovarea unui produs din tutun" 

este interzisa din anul 2004, prin Legea nr. 457. 

 

"Sponsorizarile oricaror companii sunt binevenite si bineprimite de catre institutiile 

care organizeaza festivaluri, spectacole, expozitii, concerte, recitaluri si alte 

manifestari artistice, mai ales in conditiile in care nu sunt foarte multe acele 

organizatii/ companii care isi permit sa aloce bugete considerabile, an de an, pentru 

a da continuitate unor evenimente de masa si pentru a face vizibila Romania in 

ochii 

opiniei publice internationale. De cele mai multe ori, contributia acestor companii 

face diferenta nu numai in ceea ce priveste organizarea evenimentelor si 

festivalurilor de anvergura, dar si in sustinerea unor evenimente in localitati mici, 

in zone defavorizate sau care nu ar prezenta interes pentru alti potentiali sponsori 

ori finantatori", potrivit documentului mentionat. 

 

In opinia semnatarilor, singurul rezultat ar aprobarii initiativei legislative in forma 

actuala poate fi "doar prejudicierea actului cultural si artistic din Romania". 

 

De mai bine de 20 de ani, companiile de tutun din Romania au sustinut sau sustin 

Festivalul International de Teatru de la Sibiu, Transilvania International Film 

Festival (TIFF), Festivalul International George Enescu, Festivalul SoNoRo, turnee 

de muzica clasica in orasele mici (Pianul calator, Duelul Viorilor, Orgile 

Transilvaniei), institutii teatrale (Teatrul National Bucuresti,  
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Opera Romana, Teatrul Masca), muzee (Muzeul National de Arta al Romaniei, 

Muzeul Taranului Roman), reviste de cultura (Luceafarul, Iocan), companii 

nationale (Gigi Caciuleanu Romania Dance Company), spectacole cu mari trupe de 

dans contemporan, piese de teatru, burse de spectacole, concerte, evenimente, 

centre culturale, publicatii, proiecte editoriale, conferinte, programe educationale, 

dar si organizatii caritabile si programe sociale sau campanii publice care nu s-ar 

mai putea derula daca propunerea ar fi adoptata in forma actuala. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Fonduri UE: Compensații de până la 50.000 euro pentru firme 

agroalimentare 

Firmele mici și mijlocii (IMM) din Uniunea Europeană, inclusiv din România, vor 

putea obține compensații de până la 50.000 de euro din fonduri europene, iar 

fermierii, până la 7.000 de euro, sub formă de sume forfetare, potrvit unei măsuri 

de urgență votate de Parlamentul European, dar care mai are nevoie de aprobarea 

Consiliului UE. 

Proiectul de regulament european adoptat de europarlamentari va permite statelor 

membre UE să utilizeze fondurile europene rămase în programele lor de dezvoltare 

rurală (PNDR - în cazul României) pentru a plăti o sumă forfetară unică sub formă 

de compensație pentru fermierii și micile întreprinderi rurale afectate în mod 

deosebit de criza COVID-19 - spune Parlamentul European. 

Acest sprijin specific pentru asigurarea de lichidități din Fondul european agricol 

pentru dezvoltare rurală (FEADR) este menit să sprijine continuarea activității în 

sectorul agroalimentar. 

În propunerea inițială, Comisia Europeană stabilise sprijinul pentru fermieri la 

5.000 de euro, dar europarlamentarii au cerut majorarea sumei la 7.000 de euro. 

Pentru firmele de producție agroalimentară, se menține nvelul maxim de 50.000 

euro. 

 

https://ziare.com/cultura/opera-romana/
https://ziare.com/cultura/muzee/
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Suma de finanțare a măsurii de sprijin sub formă de lichidități va fi limitată la 2% 

din pachetul financiar al UE pentru programele de dezvoltare rurală din fiecare stat 

membru, în creștere față de procentul de 1% propus inițial de Comisia Europeană. 

Deputații europeni au mai decis să acorde mai mult timp statelor membre pentru 

acordarea sprijinului. A fost astfel prelungit până la 30 iunie 2021 termenul pentru 

efectuarea plăților (în loc de 31 decembrie 2020), iar cererile de sprijin vor trebui 

aprobate de autoritățile competente înainte de 31 decembrie 2020. 

Proiectul de regulament, sub forma aprobată de deputați și agreată informal de 

statele membre, va fi înaintat Consiliului spre aprobare finală. Odată aprobat atât 

de Parlament, cât și de Consiliu, noul act legislativ va fi publicat în Jurnalul Oficial 

al UE și va intra în vigoare imediat după aceea. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Eurostat: Pandemia a afectat semnificativ comerţul UE pe relaţia cu China 

Măsurile luate de cele 27 de state membre ale Uniunii Europene pentru a preveni 

răspândirea pandemiei de coronavirus (COVID-19), care au început în martie şi au 

rămas în vigoare pe tot parcursul lunii aprilie, precum şi măsurile implementate de 

China din ianuarie, au un impact semnificativ asupra comerţului internaţional cu 

bunuri, se arată într-o analiză publicată luni de Oficiul European de Statistică 

Eurostat. 

 

Datele ajustate sezonier arată o scădere a comerţului Uniunii Europene pe relaţia 

cu China (importurile şi exporturile), de la 46,5 miliarde de euro în ianuarie, la 

43,1 miliarde de euro în februarie, şi la 41,9 miliarde de euro în martie, 

redresându-se apoi la 49 miliarde de euro în aprilie. 

 

Această evoluţie a fost determinată în principal de creşterea semnificativă a 

importurilor din China (plus 3,5 miliarde de euro şi plus 6,8 miliarde de euro 

comparativ cu ianuarie şi, respectiv, martie 2020) în urma majorării achiziţiilor de 

materiale medicale, cum ar fi măştile. 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 22 iunie 2020 18 

 

În aprilie 2020, scăderea nivelului comerţului a fost observată la importurile de la 

principalii cinci parteneri comerciali ai UE, cu excepţia Chinei (plus 12% 

comparativ cu ianuarie 2020). 

 

De asemenea, exporturile blocului comunitar către principalii săi cinci parteneri 

comerciali au scăzut, dar cel mai redus declin s-a înregistrat pe relaţia cu China 

(minus 6%). 

 

În privinţa celor mai comercializate bunuri între UE şi statul asiatic, exporturile de 

medicamente (plus 256 milioane de euro, o creştere de 41%), valve şi tuburi 

electronice (plus 166 milioane de euro, o creştere de 25%) şi utilaje electrice şi 

componente (plus 60 milioane de euro, o creştere de 56%) au crescut semnificativ 

în aprilie 2020 comparativ cu aprilie 2019. 

 

Cel mai sever declin al exporturilor s-a înregistrat la maşini şi motoare (minus 

1,285 miliarde de euro, o scădere de 71%), aeronave şi echipamente asociate 

(minus 840 milioane de euro, o scădere de 89%). 

 

În cazul importurilor UE din China, cea mai mare creştere în aprilie 2020 

comparativ cu aprilie 2019 s-a înregistrat la maşinile automate de prelucrare a 

datelor (plus 884 miliarde de euro, o creştere de 33%), materiale textile (plus 129 

miliarde de euro, o creştere de 36%), valve şi tuburi electronice (plus 92 miliarde 

de euro, o creştere de 12%). Cel mai sever declin s-a observat la importurile de 

încălţăminte (minus 254 miliarde de euro, o scădere de 52%) şi echipamente de 

telecomunicaţii (minus 232 miliarde de euro, o scădere de 6%). 

 

Datele Eurostat au fost publicate cu ocazia summitului UE-China, care se 

desfăşoară luni la Bruxelles. 

(Sursa: Agerpres) 

 


